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ΕΡΩΤΗΣΗ 

   Αθήνα, 13/12/2024  

 

Της:  Ασημακοπούλου Σοφίας – Χάιδως, Βουλευτού Β΄ Πειραιά  

 
ΠΡΟΣ:          Τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης   

Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

ΘΕΜΑ:  «Απαράδεκτη η καθυστέρηση έκδοσης Προεδρικού Διατάγματος 
για την αναγνώριση των επαγγελματικών δικαιωμάτων των 
Μηχανικών Ανακαινίσεως και Αποκαταστάσεως Κτιρίων των 
πρώην Τ.Ε.Ι. και η μη συμμόρφωση της διοίκησης με τις δικαστικές 
αποφάσεις» 

 
Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 

 

Έχουν περάσει περισσότερα από είκοσι τέσσερα (24) χρόνια από την ίδρυση του 

Τμήματος Μηχανικών Ανακαινίσεως και Αποκαταστάσεως Κτιρίων (Μ.Α.Α.Κ.) του 

Τ.Ε.Ι. Πάτρας (Π.Δ. 200/1999) και είκοσι (20) χρόνια από την ίδρυση του Τμήματος 

Μηχανικών Ανακαινίσεως και Αποκαταστάσεως Κτιρίων του Τ.Ε.Ι. Λάρισας στα 

Τρίκαλα (Π.Δ. 189/2004), όμως οι νόμοι που προέβλεπαν τον καθορισμό των 

επαγγελματικών τους δικαιωμάτων (άρθρο 25 του νόμου 1404/1983, όπως 

τροποποιήθηκε και ισχύει  με την παρ.12 άρθρο 5 Ν.2916/2001 και την παρ.22 άρθρο 

13, Ν.3149/2003 καθώς και άρθρο 257 του Ν.4610/2019) δεν εφαρμόστηκαν ποτέ. 

Έχουν περάσει επίσης επτά χρόνια από τη δημοσίευση της πρώτης απόφασης του 

Συμβουλίου της Επικρατείας (ΣτΕ 2047/2017), με την οποία ακυρώθηκε η παράλειψη 
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της οφειλόμενης εκ του Συντάγματος νόμιμης ενέργειας της Διοίκησης να προβεί στην 

έκδοση προεδρικού διατάγματος για τον καθορισμό των επαγγελματικών τους 

δικαιωμάτων, αλλά η Διοίκηση δεν συμμορφώθηκε. 

 

Παρά τις αποφάσεις του Τριμελούς Συμβουλίου Συμμορφώσεων του ΣτΕ με τις οποίες 

έχουν επιβληθεί χρηματικά πρόστιμα στα συναρμόδια Υπουργεία Παιδείας, 

Υποδομών, Περιβάλλοντος και Οικονομίας, για την καθυστέρησή τους να 

συμμορφωθούν με αποφάσεις του ΣτΕ, και τις νεότερες αποφάσεις του Δικαστηρίου 

(ΣτΕ 2407, 2408 και 2409/2022), με τις οποίες ακυρώθηκε εκ νέου, ως αντίθετη με το 

Σύνταγμα, η παράλειψη της Διοίκησης, η Διοίκηση δεν συμμορφώθηκε. Σύμφωνα με 

σχετικά δημοσιεύματα, η παράλειψη αυτή είχε ως αποτέλεσμα να επιβληθούν, μέχρι 

πρόσφατα, στο Υπουργείο Παιδείας χρηματικές ποινές πάνω από  2.100.000 ευρώ. 

Για το ίδιο θέμα κάναμε ερώτηση προς τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και 

Αθλητισμού πριν από δέκα (10) μήνες (3031 – 5/2/2024), αλλά απάντηση δεν πήραμε. 

 

Προφανώς, το πρόβλημα δεν αφορά μόνο στους πτυχιούχους των τμημάτων Μ.Α.Α.Κ. 

και γι’ αυτό είχε συσταθεί στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας πριν από 

ενάμιση περίπου χρόνο, ομάδα έργου η οποία θα αναζητούσε το συνολικό ύψος των 

αποζημιώσεων που έχουν επιδικαστεί υπέρ των πτυχιούχων μηχανικών από το ΣτΕ 

και παράλληλα επρόκειτο να επιληφθεί των υποθέσεων που αφορούν στα 

επαγγελματικά δικαιώματα συνολικά δεκατεσσάρων (14) ειδικοτήτων πτυχιούχων 

μηχανικών. Όπως φαίνεται, από τα λεγόμενα του τέως Υπουργού Παιδείας (Παιδείας 

Έρευνας και Θρησκευμάτων τότε) σε εκδήλωση πριν από 8 χρόνια (16 Δεκ 2016), 

όσον αφορά στα επαγγελματικά δικαιώματα η κείμενη νομοθεσία δεν εφαρμόζεται 

λόγω έξωθεν παρεμβάσεων και αυτό είναι απαράδεκτο. 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
 
1. Για ποιους λόγους δεν έχουν εκδοθεί ως τώρα τα Προεδρικά Διατάγματα με τα οποία 

θα αναγνωρίζονται τα επαγγελματικά δικαιώματα των αποφοίτων των 

Τμημάτων  Μηχανικών Ανακαινίσεως και Αποκαταστάσεως Κτιρίων και των άλλων 

ειδικοτήτων Τ.Ε.Ι.;  
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2. Σκοπεύετε να παρέμβετε, ώστε να εκδοθούν σύντομα τα ως άνω Προεδρικά 

Διατάγματα, με τα οποία θα αναγνωρίζονται επαγγελματικά δικαιώματα των 

αποφοίτων  των Τ.Ε.Ι. αλλά και να σταματήσει το Δημόσιο να σκορπά άσκοπα τα 

χρήματα των Ελλήνων φορολογουμένων σε πρόστιμα; 

 

3. Ποιο είναι το συνολικό ύψος των αποζημιώσεων που έχουν επιδικαστεί υπέρ των 

πτυχιούχων Τ.Ε.Ι. από το ΣτΕ στα Υπουργεία των οποίων ηγείστε; 

 

4. Για ποια Τμήματα δεν έχει εκδοθεί το επίμαχο Προεδρικό Διάταγμα;   

 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 
 

 

ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ 

 




